

Referat DH-Sorø Bestyrelsesmøde

Mandag den 12. Juni 2023

kl. 19.00 - Værkerne lok. 111

ZOOM link: <https://us06web.zoom.us/j/84442119416>

12. Juni 2023

Deltagere: Larna Hansen, Lene Eriksen, Dan Kiving, Rikke Madsen, Henning Carlsen, Lars Pilegaard, Klaus Gylling, Anita Andersen, Jan Lisbygd, Johnna T Kristensen,

Afbud: Aase , Pia Loop, Gry

- 1) **Velkomst**
- 2) **Godkendelse af dagsordenen:** Godkendt
- 3) **Valg af ordstyrer:** Klaus
- 4) **Valg af referent:** Johnna
- 5) **Meddelelser:**
- 6) **Økonomi V/Jan Lisbygd**
Kassebeholdning dags dato: 18.219,69

7) Orientering om aktiviteter:

A) Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste FU-møde:

Intet

B) Arrangement med Folketingets Socialudvalg og de socialpolitiske ordførere fra de forskellige partier i Folketinget herved og fortælle om, hvad deres intentioner for handicapområdet er, de næste 4 år.

Arbejdsgruppe: Henning, Jan, Johnna

Remindermail sendt d. 26/4-23 til Rosa Eriksen og næstformand Katrine Daugaard, samt

Rosas personlige assistent Rikke Krantz.

Kun Katrine Daugaard her responderet.

Katrine har responderet med et "afslag".

Klaus: Vi kunne i stedet bede om foretræde for udvalget – måske det var værd at prøve?

Dan: Skulle vi slå os sammen med naboforeningerne?

Rikke: Vi kunne også få fat i lokale folketingsmedlemmer

Beslutning: Arbejdsgruppen arbejder videre med at bede om foretræde for Socialudvalget.

C) Nye forslag:

Forslag fra sidste møde: Foredragsholdere fra vores medlemsforeninger til at komme og fortælle noget om medlemsforeningernes handicaps.

Dette kunne fordre en større forståelse for vores forskelligheder og for de problematikker, der kan være karakteristiske for de forskellige handicaps, vi repræsenterer.

Det kunne med fordel afholdes på en bestyrelses-aften.

Drøftelse: Det kunne afholdes som et åbent event-arrangement.

Mange af vores problemstillinger er de samme uanset handicaps

Arbejdsgruppe: Bestyrelsen foreslår trods afbud Gry – vi må lige høre hende ad.

Derudover: Lene, Larna og Dan i parentes som "tilkaldekonsulent"

Tovholder: Lene

D) Forslag fra Dan af 5/5-23: Nedsættelse af en følgegruppe til at følge Ekspertudvalgets fortsatte arbejde – se bilag: Delrapport 1 Foreløbige anbefalinger til en bæredygtig faglig og økonomisk udvikling af socialområdet.

Dan uddyber.

Beslutning:

Dan melder sig til at være den "løbende vagthund" / følgeperson i forhold til Ekspertudvalgets fremtidige arbejde og arbejdets udmøntning – også lokalt.

8) Til / fra Handicaprådet

1. Handicaprådets fokusområder:

- Samarbejde med Jobcenter om at få flere i job, og få flere unge i uddannelse/fastholde dem på en ungdomsuddannelse
- Kvalitetsstandarder
- Hvordan vurdering af hjælpemidler foregår, herunder styringsredskaber

Første fokusområde der bliver arbejdet med, er fokusområdet et 1 – Flere i job og uddannelse.

I den forbindelse er Jobcenteret inviteret til dialogmøde med Handicaprådet

Har vi noget, HR repræsentanterne skal være opmærksomme på, at få fremført på HR-møder?

Sps-støtte (social-pædagogisk støtte) er en udfordring, da støttepersonerne oftest ikke er fagligt kompetente personer, der bruges som støttepersoner (landspolitisk)

Fagpersonernes faglighed i Jobcenteret, inden for handicapområdet og forskellige handicaps forskellige problematikker.

FGU-skolernes handicapkompetencer (2-årlig) – ikke individuelt tilrettelagt udd.

STU – individuelt tilrettelagt studie (3-årlig)

Økonomisk incitament. Er der et lokalt STU-tilbud i Sorø Kommune?

2. Affødt af mail fra Jan Merrild af 30. Maj 2023:

Affaldssortering for blinde og svagsynede:

Det er kommunens ansvar at stille sorteringsbeholdere til rådighed, viderebehandle affaldet og mærke beholderne med 10 nye piktogrammer til hver fraktion. I den forbindelse opfordrer Miljøstyrelsen til, at alle kommuner også stiller affaldssorteringsskilte med taktil/blindeskrift til rådighed, så blinde og svagsynede også nemt kan affaldssortere.

Handicaprådet drøfter muligheden for taktile skilte, der kan anvendes i forbindelse med affaldssortering.

Har vi noget, HR repræsentanterne skal være opmærksomme på, at få fremført på HR-møder?

Notat: Det er allerede på vej i forbindelse med de nye affaldscontainere, der kommer i løbet af efteråret. Der bliver mulighed for for som borger, at kontakte rette instans, (vides endnu ikke hvem – måske AffaldPlus) og bede om taktile mærkater ved behov.

9) Budgetønsker fra DH-Sorø til Budget 2024

1. Reminder om vores henvendelse af 15/2-22 til Teknik og Miljø vedr. belægningen op til Værkerne.

Johnna har skrevet til Khalit Zadran, Lars Kristian Rasmussen (23/2-23) samt centerchef Jannik Rauer (30/3-23).

Status 12/6-23: Mail sendt d. 26/4-23 Bo Christensen, med Jannik Rauer, Lars Kristian Rasmussen og Khalid Zadran på cc. Svar retur modtaget samme dag.

Der har været ny udbudsrunde - Lars Kristian kontakter mig, når der er udfærdiget en tidsplan for arbejdet.

2. DH-Sorøs budgetønsker 2024

Status 12/6-23: Budgetønskerne er sendt videre til administrationen den 1/5-23.

10) Diverse til avisen og eller sociale medier

I avisen siden sidst:

11) Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊

Dan: Handicapfleks – Har I beretninger fra virkeligheden?

Dan har brug for dokumentation

Kollektiv trafik – HR været til dialogmøde med Movia sammen med kommunens lokalråd og ældrerådet herom.

Punkter til næste møde:

Fremtidige møder og aktiviteter:

- 21/8-2023: **FU-møde kl. 11.00** på Værkerne lok. 206
Punkter til dagsordenen skal være formanden i hænde senest den 11/8-2023.
- 25/9- 2023: **Bestyrelsesmøde kl. 19.00** i lokale 111 (18.30.22.30)
- 28/11-2023 **FU-møde kl. 11.00** på Værkerne lok. 205
- 11/12-2023: **JULEFROKOST KL: 18.00!** Lokation kommer senere!